



The South African Embassy Tel: 011 482 8515/ 481 2684, at 7184 Mohammed Al Abadry Street, Al Khozama Area, Riyadh

REQUIREMENTS FOR VISA APPLICATION TO THE REPUBLIC OF SOUTH AFRICA

1. Fully completed visa application form. **(DHA-84), signed by the APPLICANT.**
2. Two **RECENT** coloured passport size photographs.
3. **Visa fees SR. 237. Fees are levied per application and are not refundable.**
Visa application must be submitted personally for adults (18 and above), In case of minors under 18, both parents must be present with their identification upon submission of application with full birth certificate of minors.
4. Valid passport with **exit re-entry visa** (passport must be valid for no less than 30 days after the expiry of the intended visit and containing at **least 2 blank pages for endorsement** when presented at the port of Entry).
5. **Copy of passport, Saudi ID, copy of valid residence permit (Iqama)and copy of exit-re-entry visa for Non-Saudis).**
6. Letter from employer stating that the applicant has a long term work contract and will be returning to his employment (Salary & Position) stamped from Chamber of Commerce and industries.
7. Proof of financial means in the form of: **Itemized bank statement for the last 3 month in English stamped by the bank.**
8. Accommodation: Hotel Reservation, or the letter of invitation signed by S.A host, and copy of S.A. ID attached, Proof of residential address to be provided by the host (For example : electrical and water bills).
9. Reservation for: Return or onward air ticket.
10. In terms of a visitor's visa for business purposes, a letter of invitation from the South African Company, and similar letter from the local Saudi comply.
11. The South Africa Embassy reserves the right to request any additional documents/information.
12. If a children travelling with one parent the other must give a letter of consent.
13. A letter of consent from parents if children are travelling with the guardian.
14. **For People who will be staying for more than 90 days, Temporary Residence Permit (Form 1738) must be completed, and we need Police clearance certificate which is not more than one year old, from Saudi police department, if you have been residing in the Kingdom for the past one year. Another police clearance from your country of origin; Radiological and Medical Reports from the Doctor or Hospital with approved stamp; Proof of residential address to be provided by the host (For example : electrical and water bills; Supporting letter from the South African citizen spouse.**

PLEASE NOTE:

- Upon arrival at the port of entry in South Africa, please make sure that you got the proof of accommodation and confirmed returned air tickets, minors under 18 must be accompanied with their full birth certificates in English authenticated by the South African Embassy.
- An application for visa must be made at least 10 days prior to departure.
- The completion of visa application is no guarantee that the visa will be granted.
- Only computerized passports will be accepted, **NOT HANDWRITTEN PASSPORTS.**
- Computerized passports which handwritten renewal will not be accepted.
- Each applicant including children must have his/her own passport.
- All supporting documents must be provided in English or officially translated.
- Consular Hours: 09h00 to 12h00 (Receiving of Visa Application forms will be from Sunday to Wednesday ONLY).
- Issuing of a visa takes (10) ten-working days.
- **Passport collection from 13h30 to 16h00.**
- In the case of a person who overstays for a period not exceeding 30 days, will be declared undesirable for a period of 12 month.
- In the case of a person who overstays for the second time with a period of 24 months, be declared undesirable for a period of two years and; and in the case of a person who overstays for more than 30 days, be declared undesirable for a period of five years.

متطلبات الحصول علي تأشيرة لجنوب أفريقيا

متطلبات الحصول علي تأشيرة لجنوب أفريقيا

1. تعبئة نموذج طلب التأشيرة وتوقيعه من قبل مقدم الطلب.
2. عدد 2 صورة شخصية ملونة حديثه.
3. رسوم التأشيرة 237 ريال سعودي (غير مستردة).
- يجب تسليم نموذج طلب التأشيرة شخصيا بالنسبة للبالغين (18 سنة فأكثر) وفي حالة القصر تحت سن 18 يجب حضور الوالدين و ابراز هويتهم عند تسليم طلب التأشيرة بالإضافة الي صور شهادات الميلاد للقصر مترجمة الي اللغة الانجليزية.
4. جواز سفر يتضمن تأشيرة الخروج والعودة. (يجب ان تكون مدة صلاحية الجواز 30 يوما من تاريخ انتهاء الزيارة المطلوبة ، كما يجب ان يحتوي علي الاقل صفتين فارغتين للاختام المطلوبة عند الوصول في المطار).
5. صورة من جواز السفر، صورة الهوية السعودية (صورة من الاقامة لغير السعوديين).
6. خطاب من جهة العمل (الكفيل لغير السعوديين) يوضح مدة العقد والوظيفة والراتب وان المتقدم سيعود لعمله. ويجب ان يكون الخطاب مصدق من الغرفة التجارية والصناعية.
7. اثبات مالي وهو عبارة عن : كشف حساب بنكي مفصل لآخر ثلاثة اشهر باللغة الانجليزية مختوم من البنك.
8. الاقامة/السكن: حجز الفندق او خطاب دعوة موقع من المضيف في جنوب افريقيا مرفق به صورة من بطاقة الاحوال الخاصة بالمضيف بالاضافى الي وثيقة اثبات محل الاقامة من المضيف في جمهورية جنوب افريقيا (مثال : فاتورة كهرباء او ماء).
9. تذكرة سفر ذهاب وعودة.
10. في حالة التأشيرة التجارية يجب ارفاق خطاب دعوة من الشركة الجنوب افريقية المراد زيارتها بالاضافى الي خطاب من الشركة التي يعمل بها مقدم الطلب في المملكة العربية السعودية.
11. تحتفظ سفارة جمهورية جنوب افريقيا بحق طلب اي وثائق او مستندات اضافية.
11. يجب تقديم التأشيرة قبل 10 ايام من تاريخ السفر.
12. اكمال نموذج طلب التأشيرة لايغني بالضرورة ضمان الحصول عليها.
13. تقبل الجوازات المميكنة فقط مع الطلبات . وايضا لاتقبل الجوازات المميكنة والتي يتم تجديدها يدويا .
14. يجب ان يكون لكل فرد حتي الاطفال جواز سفر مستقل.
15. تقدم جميع المستندات اما باللغة الانجليزية او مترجمة رسميا.
16. ساعات العمل القنصلى من الساعة 9:00 صباحا وحتى الساعة 12:00 ظهرا استلام طلبات التأشيرة من الاحد حتى الأربعاء فقط.
17. استلام الجوازات المؤشرة من الساعة 1:00 ظهرا وحتى الساعة 4:00 عصرا.
- 18- استلام التأشيرة بعد عشرة ايام عمل من تاريخ تقديمها.
- 19: تغلق السفارة ابوابها يومي الجمعة والسبت .
20. يجب ارفاق خطاب عدم ممانعة من الوالدين في حال سفر ابنانهم القصر بمعية جهة ما او شخص ما و ارفاق صورة من بطاقة العائلة او صورة من جوازات السفر.

ملاحظات :

- يجب التأكد من حمل المستندات التالية مع المسافرين عند القدوم الي ميناء الوصول في جنوب افريقيا وهي :
اثبات السكن / الاقامة وتذاكر الذهاب والعودة بالإضافة الي شهادات الميلاد الاصلية للقصر تحت سن 18 سنة مع الترجمة الي اللغة الانجليزية مع التأكد بختم شهادة الميلاد المترجمة من السفارة.
- تجاوز المدة الممنوحة لك بالتأشيرة لاقل من شهر سوف يحرمك من الدخول لجنوب افريقيا لسنة كاملة .
- تجاوز المدة الممنوحة لك بالتأشيرة لاقل من شهر للمرة الثانية خلال 24 شهر سوف تحرم من الدخول لجنوب افريقيا لمدة سنتين.
- تجاوز المدة الممنوحة لك بالتأشيرة لاكثر من شهر سوف تحرم من الدخول لجنوب افريقيا لمدة خمس سنوات..